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Spørgsmål nr. 590 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren under henvisning til svar på REU alm. del 
spørgsmål nr. 527, redegøre for, hvor meget det ville koste at 
opgøre for 2011, hvorvidt en sigtelse eller tiltale efter straffe-
lovens § 123 har vedrørt trusler, vold, anden ulovlig tvang 
og/eller anden strafbar handling, samt hvor meget det ville ko-
ste for fremtiden at opgøre dette årligt?”

Svar:

1. Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten.

Rigsadvokaten har oplyst, at der – som det også fremgår af Justitsministe-

riets besvarelse af 16. marts 2012 af spørgsmål nr. 527 (Alm. del) fra Fol-

ketingets Retsudvalg – i 2011 blev rejst tiltale mod 564 personer for over-

trædelse af straffelovens § 123.

Som det ligeledes fremgår af den nævnte besvarelse, vil oplysninger om, 

hvor mange af sagerne der vedrører henholdsvis trusler, vold, anden ulov-

lig tvang eller strafbar handling, alene kunne tilvejebringes ved en manuel 

gennemgang af samtlige 564 sager.

En sådan gennemgang vil rent praktisk indebære, at Rigsadvokaturen ind-

ledningsvis skal identificere de enkelte sagers journalnumre ved udtræk fra 

politiets sagsbehandlingssystem (Polsas).

Herefter vil Rigsadvokaturen skulle sende lister med journalnumre til an-

klagemyndigheden i de berørte politikredse, der vil skulle finde sagerne 

frem og gennemgå dommen(-e) i hver enkelt sag for at fastslå, hvilken ty-

pe overtrædelse af § 123, der konkret var tale om.

Politikredsene vil på den baggrund skulle udarbejde og sende en samlet 

oversigt til Rigsadvokaten med angivelse af, hvordan sagerne fordeler sig 

på de enkelte kategorier.

2. Det ressourceforbrug, der vil være forbundet hermed, lader sig vanske-

ligt opgøre, idet det bl.a. vil afhænge af arbejdsgangene i de enkelte kred-

se. Der vil dog ifølge Rigsadvokaten under alle omstændigheder være tale 

om et ikke ubetydeligt ressourceforbrug. 
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Det er ligeledes vanskeligt at foretage et skøn over, hvilket ressourcefor-

brug der vil være forbundet med en fremadrettet manuel indberetningsord-

ning eller eventuel etablering af en it-baseret løsning.

Det er imidlertid under alle omstændigheder Rigsadvokatens vurdering, at 

der hverken er anklagerfaglige eller interne styringsmæssige forhold, der 

tilsiger iværksættelse af en sådan ordning, hvorfor Rigsadvokaten ikke 

umiddelbart finder grundlag herfor.

Jeg kan tilslutte mig det, som Rigsadvokaten har oplyst.


